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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

5/2021. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2021. szeptember 16-án 9.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia képviselő 
 dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így 
az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Dósa Istvánné alpolgármester. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester: 
Javaslom 2. napirendként felvenni az „Egyebek”-et, melyben megtárgyaljuk a polgármester 2020. évi jutalmazását. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
A képviselő-testület a javasolt módosításokkal a napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 

fordulójához történő csatlakozásról (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
1.2. Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezéséről szóló 4/2021. (VI.29.) határozata 

módosítása (előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester) 
 
2./ EGYEBEK 
2.2 Polgármester 2020. évi jutalmazása 

 
  
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1.1. Napirend     A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 
fordulójához történő csatlakozásról 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egyelőre azt kell eldöntenünk, hogy csatlakozunk, vagy nem?! Kérdés, vélemény, javaslat? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem legyen úgy, ahogy minden évben szokott! Ha két gyereken segítünk az már jó! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Pontosan! 
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További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy az 
idény is csatlakozzunk a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához 
történő csatlakozásról szóló napirendet megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

24/2021. (IX.16.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a jogszabályoknak megfelelően kifejezett 
és visszavonhatatlan döntést hoz arról, hogy csatlakozni kíván a hátrányos szociális helyzetű 
felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására 
létrehozott Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 
fordulójához. 
 
Tolmács Község Önkormányzata a felsőoktatási hallgatók számára, valamint a felsőoktatási 
tanulmányokat kezdő fiatalok részére kiírandó Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójának Általános Szerződési Feltételeit elfogadja, és 
kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázatok kiírása, elbírálása és a települési önkormányzat által 
nyújtott támogatás összegének továbbítása során maradéktalanul az Általános Szerződési 
Feltételekben foglaltaknak megfelelően jár el. 
 
Tolmács Község Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulója keretében a beérkezett 
pályázatokat és a pályázatokról hozott döntését az EPER-Bursa rendszerben rögzíti. 
 
Tolmács Község Önkormányzata nyilatkozik arról, hogy az EPER-Bursa rendszerben általa 
meghatározott és a pályázóktól bekérendő, a szociális körülmények igazolására fontosnak 
tartott nyilatkozatok és mellékletek nem állnak ellentétben a pályázati kiírás feltételeivel. 
 

 
Határidő: 2021. október 1. 
Felelős: polgármester 
 
 

 
1.2. Napirend     Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezéséről szóló 4/2021. (VI.29.) határo- 
                          zata módosítása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Döntöttünk már a bizottsági tagokról, akiket delegálunk a közigazgatási határ módosításával kapcsolatos 
tárgyalásokra. Utánanéztünk és az Mötv. kimondja, hogy nem lehet sem a polgármester, sem az alpolgármester a 
bizottság tagja, tehát új tagokat kell választanunk. Nyilván mi is részt vehetünk az ülésen, és amennyiben szót kapunk 
hozzá is szólhatunk. Holnap lesz a bizottsági ülés 9.00 órakor, ahol még nem döntésről lesz szó. Nyilván én is oda 
megyek, és az alpolgármester asszony is. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem 11.00 órára? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Először arról volt szó, de áttették. Nem sok értelme van lemenni, mivel nem lesz kész az értékbecslés, nem 
szüntették még meg a repülősökkel a bérleti szerződést, tehát ők sem hagyták még el az épületet. Na, mindegy! Most 
az a lényeg, hogy másik két személyt kell választanunk! Ki az, aki önként vállalná? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Nincs nagy választás! Gergő jöjjön el a munkahelyéről? Én bevállalom. Szilvi? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Sajnos én sem tudom vállalni! 
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dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Szerintem az alpolgármester asszony lehet, mert az Mötv. a polgármestert zárja ki. A rétsági jegyző szerint az 
alpolgármester se lehet. Egy pillanat és rákeresek! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jegyző asszony is jön? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Igen, megyek! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A napirendi pont egyébként a bizottság elnökének, és helyettesének megválasztása. Előterjesztő Mezőfi Zoltán 
polgármester, tehát jelen lesz a rétsági polgármester úr is. A másik napirend: Javaslat a két település közötti 
határrendezéshez szükséges Közigazgatási Szerződés megkötésére. Tehát Ők fognak javaslatot tenni, hogy hogy 
legyen. Nyilván még elfogadnunk nem kell semmit, írásban küldjék meg nekünk, és majd átgondoljuk. Eddig ültek 
rajta, és most hirtelen sürgős lett! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Egyébként az van az Mötv-ben, hogy nem lehet a bizottság tagja a polgármester. És pont! Úgyhogy szerintem lehet 
az alpolgármester asszony! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy a 
bizottság tagja az alpolgármester asszony és Hámori Imréné képviselő asszony legyen, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmács – Rétság közigazgatási határrendezéséről szóló 4/2021. (VI.29.) határozata 
módosítása szóló napirendet megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és 
meghozta a következő határozatot:  
 

25/2021. (IX.16.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 4/2021. (VI.29.) határozatának 
3. pontját a következőképpen módosítja 
 
 
„3./ A Képviselő-testület az Előkészítő Bizottságba 
- Dósa Istvánné alpolgármester és 
- Hámori Imréné képviselő 
személyeket delegálja.” 
 
A módosítás a határozat egyéb rendelkezéseit nem érinti. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
2.1 Napirend     Egyebek 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az „Egyebek”-ben el szeretném mondani, hogy Jakus Szilvia közösségi ház vezető felmondott az NMI-nél, majd 
elmondja, hogy miért. Én megköszönöm az eddigi munkádat, amit eddig tettél Tolmácsért a közibe! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Köszönöm! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Arra szeretnélek kérni, hogy mint képviselő segítsd továbbra is ezt a munkát, mert amennyiben fölveszünk valakit az 
csak napi 4 órás lesz. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Rendben, nem állt szándékomban föladni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még nem találtam meg az utódodat, mert akiket megkérdeztem egyik sem vállalta, de ha találunk valakit az általad 
szervezett programok megvalósítását segítsd. Gondolok a szüretire, idősek napjára, stb. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Azt jelezni szeretném, ha az eddigi minőséget tartani akarjuk, akkor a 4 órás nem lesz elég! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Majd meglátjuk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Jó. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Annak idején a Magdi is mint képviselő nagyon sokat segített a programok szervezésében, ezért kérlek téged is erre. 
Jó? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Természetesen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Részemről ennyi volt, átadom a szót az alpolgármester asszonynak! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Köszönöm! Akkor most beszéljünk a polgármester úr 2020. évi jutalmáról. Legyen, ne legyen? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Én érintettség miatt nem kívánok jelen lenni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, akkor hagyd el a helyiséget! 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester távozott az ülésteremből. 
 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ugye tavaly nem kapott jutalmat! Adjunk, ne adjunk, mit szóltok hozzá? Kérek javaslatokat! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Persze, hogy adjunk. Javasoljál valamit, te vagy az alpolgármester! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az a baj, hogy én sem tudom, hogy mennyit szokott kapni?! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Szerintem egy havi szokott lenni. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én is így emlékszem, hogy egy havi juttatását szoktuk adni jutalom gyanánt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nézzük meg a honlapunkon a jegyzőkönyvben! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Jó, keresem! Igen, egy havi díjazást kapott! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, akkor legyen most is annyi. 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy a 
polgármester munkája elismeréseként bruttó 398.900 Ft jutalmat kapjon, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a polgármester jutalmazására előterjesztett javaslatot megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

26/2021. (IX.16.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Hajnis Ferenc főállású 
polgármester 2020. évben végzett munkáját kiválónak értékeli, melynek elismeréseként 
bruttó 398.900,- Ft pénzjutalomban részesíti a költségvetés személyi előirányzatainak 
terhére. 
 
A Képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy intézkedjen a megállapított jutalom 
kifizetéséről. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
Hajnis Ferenc polgármester visszatért az ülésterembe. 
 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ismertetem a döntésünket. A képviselő-testület egy havi béredet állapította meg a 2020. évben végzed munkád 
elismerése gyanánt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Köszönöm szépen! 
Van még valakinek „Egyebek”? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
A hulladékszállítók nagyon rondán viselkednek! Lefotóztam a szétszórt szemetet, és az úttest közepéről kellett 
összetakarítanom! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Sok panasz van rájuk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sok településről érkezett már rájuk panasz, ígéretet kaptam, hogy lépéseket fognak tenni, de ezek nem a Zöld Híd 
emberei, hanem alvállalkozók. Egy problémájuk van, hogy nagyon nehezen találnak alvállalkozókat! Két hete amikor 
vitték a hulladékot, akkor is nagyon csúnyán beszéltek az emberekkel, be is telefonáltam, panaszt tettem, és azóta azt 
a két embert ki is rúgták. Akik most vitték, azok nagyon iparkodtak rendesen csinálni a dolgukat, de viszont olyan a 
kukás autójuk, hogy lyukas alul, vagyis van egy hézag és azért szóródik szét a szemét. Mondtam, hogy oké, hogy 
kihullik, de legyen egy lapát és egy söprű náluk, söpörjék össze! Mondjuk sok esetben hibás az ingatlan tulajdonosa is, 
mert nagyon sokszor leírták, hogy zsákba tegyék azt a hulladékot, ami szét tud szóródni! 
A legutóbbi afférunk az volt, hogy nem vitték el a zöldhulladékot!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Kétszer se! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs telefonszámunk az alvállalkozóhoz, ezért felhívtam a marcali vezetőt, aki felhívta az alvállalkozót, és utána 
visszahívott. Azt mondták neki, hogy még azon nap elszállítják, de fölvihetnénk Diósjenőre! Néztem hétvégén, 
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látom, hogy nem vitték el pénteken! Hétfőn reggel ismét felhívtam őket, elnézést kértek, és elvitték a hulladékot. Ezt 
csak azért mondom, hogy a panaszok kommunikálva vannak! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Értem, de ezt folyamatos kellene! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Folyamatosan van! Amikor még jártunk társulási ülésekre, ott elmondtuk a problémáinkat, amit komolyan is vettek, 
és orvosolták. Ez addig volt, amíg a Zöld Híd működtette a hulladékszállítást. Most átvette a DTKH Nonprofit Kft., 
akik alvállalkozókat alkalmaznak. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ha nem lehet rendesen lecsukni a kuka tetejét, mert van rajta még egy zsák, nem viszik el! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem viszik el! 
 
Hámori Imréné képviselő 
De Rétságon meg azt látom, hogy alaposan meg vannak pakolva a kukák, és ott meg elviszik? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Azt mondták, hogy akkor 1.000 Ft. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hivatalosan leírták, hogy a kuka űrtartalma úgy van mérve, hogy le lehessen csukni a tetőt. Ha neked van plusz 
szemeted meg kell venni a többlethulladékzsákot.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Az van a hivatalban egyébként? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, van. Nem olcsó, de meg lehet venni! Az kirakhatod a kuka mellé, és elviszik. Ha továbbra is lesznek problémák 
a szállítással, azt jelezni fogjuk úgy, mint eddig. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Rendesen fizetjük a díjat, a szolgáltatással meg baj van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még „Egyebek”? 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Volt két lakossági megkeresés. Nem tudom, hogy abban van-e valami végkimenetel? Az egyik a Pintér Attila 
bejelentése és volt még egy a Szurdok utcában, hogy szennyvíz folyik át a kertük végén. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Utána jártam a patak kérdésnek, ott mindig is folyt víz, viszont annak a tisztántartása nem az ottélők feladata lenne, 
hanem az önkormányzaté. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem, mert van egy önkormányzati rendeletünk, mely szerint az ingatlan tulajdonos kötelessége, hogy rendet tartson a 
háza előtt. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ilyen esetekre is vonatkozik, ha iszapot kell kitakarítani az árokból? Vagy csak a fűnyírásra vonatkozik? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az én házam elé is lehordja az iszapot az esővíz, és kitakarítom. Lehet kötelezni az ingatlan tulajdonosát, de nem 
tudtam, hogy mit intéztél ebben az ügyben. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
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A háza mellett megszűnik a lejtés, és nyilván ott rakódik le a hordalék. Az utca végében mindig is volt forrás, amit 
régen rendszeresen tisztítottak, és az árokba szépen folydogált a víz. Most ezt a forrást nem tisztítja senki, és feltelt 
hordalékkal. Azt nem tudtam, hogy hogyan került oda a csatorna, de elmondták, hogy szerettek volna csináltatni egy 
utat az utolsó ház kerítése mellett, és a vízügy építette ki azt a csatornát, hogy az árkot betemethessék, hogy ott 
munkagépekkel tudjanak járni. Tehát az a csatorna ott van 30-35 éve. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az így van! Hordalék is volt mindig, eddig a bejelentő is takarította. Még volt, hogy az önkormányzat szállította el a 
kilapátolt hordalékot. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mondjuk, ha jön egy nagyobb eső, az lehet, hogy kitisztítja valamilyen szinten. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom, hogy a rendeletünk alapján kötelezzük-e őt az árok tisztántartására? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Melyik rendeletben van ez? Ha a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló rendeletben van, akkor lehet 
büntetni is.  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Akinek saroktelek van, annak többet kell takarítani! Ennyi a történet! A fiamékkal szemben lévő háznál ki takarítja az 
árkot, ki vágja a füvet? Amellettük lévő ház szintén elhanyagolt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A másik bejelentés a szennyvíz volt. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Igen, a szennyvíz. Igazából nagyon sokan kieresztik a faluban. Nem biztos, hogy az utcára kellene kiengedni! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Nem az utcára engedik, hanem telken belül van egy árok, és abba. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem telken belül, hanem a kertek végén megy végig egy földes elvezetőárok, és abba nyomatják bele. Ott hivatalosan 
nincs önkormányzati árok. A bejelentő nem tudta megmondani, hogy ki engedheti bele a szennyvizet. Mondjuk, ha 
én elkezdek valakit vádolni, akkor én tudjam bizonyítani, hogy mikor szippantattam! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Különben, ott mindenkinek a kertjén is keresztül megy egy árok! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De hivatalosan nincs árok! Az önkormányzatnak ott nincs tulajdona! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Nem tudom, hogy akkor mit tudunk csinálni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Bizonyítsa be, hogy ki engedi bele a szennyvizét! Mi nem tudunk mit csinálni! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mint magánszemély neki kell a katasztrófavédelmet megkeresnie. Nem? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Egyébként igen. Ne mi hívjunk ki szakértőt, mert az sokba kerül! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem az árok ügyben írjunk egy levelet, hogy a tulajdonos feladata a takarítása. Megvizsgálta az érintett részt 
vízügyi szakember, aki nem talált semmi oda nem illőt. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mondjuk fel lehetne ajánlani a segítségünket. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Maximum amikor kapacitás van, esetleg egy évben kétszer, tavasszal és ősszel, akkor nincs fűnyírás. Ezzel az a baj, 
hogy akkor sorra elkezdi mindenki, hogy neki is segítsünk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem meg azt, hogy amennyiben kidobálja a hordalékot, azt az önkormányzat elszállítja. Az a baj, hogy a 
Szurdok utcában kapásból egymás mellett négy ház üres, ami előtt nem hiszem, hogy kitakarítják az árkot! Azt nem 
értem, hogy miért ragaszkodik valaki az ingatlanjához, he nem kell neki! Adja el! 
A tűzgyújtással is van probléma néhány helyen, főleg, akik városról költöztek ki! Van, aki csinál egy tűzrakó helyet, 
teledobálja szeméttel, és akkor gyújtja meg, amikor már tele van, és ha szólunk neki, azt mondja, hogy nem tüzel, 
hanem vizet melegít! Közben meg száll a fekete, büdös füst! Sokan azt hiszik, hogy nekik mindent szabad! A falusiak 
azért jobban tudnak alkalmazkodni! 
 
Hámori Imréné képviselő 
A tűzgyújtás sem egyszerű, ugye most 11.00 órától lehet este 20.00 óráig. Sokaknak ez sem tetszik, hogy miért 
engedjük estig, mert nem tudnak szellőztetni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De így az is tud tüzelni, aki 17.00 órakor ér haza! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Lehet módosítani, hogy július 15-től szeptember 15-ig nem lehet tüzelni, és ezzel meg van oldva a nagy meleg 
időszak! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Mióta nem esett az eső, nem értem, hogy mit tüzelnek, ami csak füstöl, nem pedig elég egy pillanat alatt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Bejelentés érkezett, hogy a Füvellő u. 41. számú ház környékén nem lehet megmaradni az erős szagtól. A tulajdonos 
akácfa tuskókat kezelt le valamilyen olajjal. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szegfűszeg olaj. Rettenetes szag van tőle! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mit lehet ilyenkor tenni? A tulajdonost fel fogom hívni! A szomszédja kérte őt, hogy ne kenje le azzal a szerrel, mert 
ő beteg, és nem tud megmaradni ebben a szagban, de mégis lekente! Mi nem vagyunk szakhatóság, nem tudjuk 
megállapítani, hogy mérgező anyagról van-e szó! Alpolgármester asszony, ha látod a bejelentőt, nyugodtan 
mondhatod neki, hogy szóljon a katasztrófavédelemnek, vagy az ÁNTSZ-nek, ők meg tudják vizsgálni, hogy mi ez! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Mostanság történt ez? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen! Ez most, de tavaly is megtörtént! A bejelentő elment az orvosához, aki azt mondta neki, hogy ez az olaj 
mérgező ilyen nagy tételben! Marja a torkát, nem kap tőle rendesen levegőt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
De mi ezt nem tudjuk megállapítani! Nyilván fogok szólni a Füvellő u. 41. sz. tulajdonosának.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Az önkormányzat nem jelentheti be a hatósághoz? 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Eljárhatunk mi is, de nincs rá kapacitásunk. Ezt a szomszéd teheti meg, mint magánember, hogy őt ez irritálja, 
zavarja, esetleg káros lehet az egészségére. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Miért továbbítsuk a bejelentését, amikor megteheti ő is egyenesen a szakhatósághoz! 
 
dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző 
Meg kell keresni a hozzáértő szervet, mi is csak azt tudnánk csinálni, hogy továbbítjuk a bejelentést. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Értem! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még valakinek „Egyebek”? 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Én kaptam egy észrevétel listát, vagy javaslat listát, hogy hol lehetne a faluba fejlesztéseket végrehajtani. Ezt majd 
mindenkinek tovább küldöm, mert szerintem is van benne, ami jó ötlet! Ha tervezzük a jövő évi költségvetés számba 
lehet venni. Olyanok vannak benne például, mint a park kivilágítása, egy pár kovácsoltvas lámpa nagyon jól mutatna. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezt már Jakus Szilvia képviselő társunk fölvetette. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az egyházi terület. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A vasútállomás területét már korábban meg akarta szerezni az önkormányzat, csak nem sikerült. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most már lehetne! Írtak levelet, hogy amennyiben igényt tartunk rá, vegyük föl a kapcsolatot a vagyonkezelővel. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Tényleg? Ott milyen jó játszóteret lehetne kialakítani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Lesz rá pénzünk szerintetek? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egy próbát megér, hogy mégis mennyit kérnek érte! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Arra a területre volt már sok ötletünk, még a sínpályára is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A sínpályát azt nem adják át! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Tudom. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A sínpálya közepétől számított 5-5 méter távolságú terület a MÁV-é marad. Jövőre az iskola-óvoda vizesblokkjának 
teljes felújítását önerőből kell megcsinálnunk! Ez be kell tervezni a költségvetésbe! Ha csak ki nem írják a TOP 
pluszt, amit iskolák-óvodák fejlesztésére lehet igényelni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha az ipariparkunkban épült textilüzem beindul, az Tolmácsra fog adózni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Persze! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Van még több ötlet is, átküldöm mindenkinek. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, átnézzük. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
A temetőfeljárat az készül? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem. Két képviselő vállalta, hogy intézi. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, bevállalták, hogy lefestik a kerítést, de attól még nem lesz új bejárata. Azóta mondjuk nem is üléseztünk nagyon! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Gergő, akkor juttasd el mindenkinek a nálad lévő javaslatot, és átnézzük. 
 
 
 
További napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta. 
 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Molnár-Fábián Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 

Dósa Istvánné 
alpolgármester 


